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ANSLAG/BEVIS

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag.

Beslutsorgan: Utbildningsnämnden 
Sammanträdesdatum: 2025-04-29

Anslaget sätts upp: 2025-05-06
Anslaget tas ned: 2025-05-27

Protokollet förvaras på kommunkontoret 
 

Underskrift  
 Alexander Karlsson 

 

Datum och tid: Tisdag 29 april 2025, kl. 08:30-13:50 
Plats: Hillingsäter, kommunkontoret 
 
Beslutande: 
Se nästa sida 

Närvarande ej tjänstgörande ersättare: 
Se nästa sida 

 
Övriga närvarande:  Ajournering: 12:00-13:00 lunch 
Se nästa sida 
 
Eventuella jäv och ersättares tjänstgöring vid jäv anges i respektive paragraf 
 
 
Utses att justera: 
 

Lars Karlsson (SD)              
 

Justeringsplats och tid: 
 

  Justeras digitalt Paragrafer 36-47  

Underskrifter 
 

 

Ordförande:  
 
 

Tommy Larsson (-) 

Justerare:  
 
 

Lars Karlsson (SD)          

Sekreterare:  
 
 

Alexander Karlsson 
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Utbildningsnämnden 

 

Justering   Utdragsbestyrkande 

 

Beslutande 
Tommy Larsson (-) Ordförande 
Hanna Clemens (SD) Vice ordförande 
Hans-Göran Palmqvist (M)  
Helen Greus (SD)  
Karin Carlsson (C) §§ 36–41 
Astrid Berggren (L)  
Lars Karlsson (SD)  
Faraah Mohammud (C), tjänstgörande ersättare för Karin Carlsson (C) §§ 42–
47 
 
Närvarande ej tjänstgörande ersättare 
Rune Månsson (S)  
Yvonne Pettersson (S)  
Faraah Mohammud (C) §§ 37-41 
Ann-Marie Ragnarsdotter (S)  
Margurithe Zellén (KD) 
 
Övriga närvarande 
Lise-Lotte Bengtsson, utbildningschef 
Alexander Karlsson, nämndsekreterare 
Thomas Davidsson, utredare §§ 34-44 
Gunnar Wigstrand, socialchef 
Johan Dahlström, personalrepresentant §§ 42-47 
Mattias Wetterwik, rektor Valboskolan 7-9 § 37 
Mona Jonsson, rektor vuxenutbildningen § 37 
Anneli Karlsson, specialpedagog § 37 
Louise Brattberg, socionom § 37 
 
 
Övriga deltagare anges i respektive paragraf 
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Innehållsförteckning 
 

§ 36 Ändringar på föredragningslistan  4 
§ 37 Informationer 2025 2025/60 5 - 7 
§ 38 Meddelanden 2025 2025/8 8 
§ 39 Återrapportering av 

delegationsbeslut 2025 
2025/10 9 

§ 40 Remissvar avseende ansökan 
Naturbruk Väst AB 

2025/63 10 - 11 

§ 41 Remissvar avseende ansökan 
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2025/62 12 

§ 42 Kvartalsrapport Q1 2025 2025/3 13 - 14 
§ 43 Svar avseende uppdrag att minska 

rektorsorganisationen 
2024/145 15 

§ 44 Beslut om samverkansavtal - 
anpassad gymnasieskola Västra 
Fyrbodal 

2025/83 16 - 17 

§ 45 Beslut om införande av 
körkortsbidrag för elever inom 
Vård- och omsorgsprogrammet 

2025/84 18 - 19 
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UN § 36   
Ändringar på föredragningslistan 

 
Utbildningsnämndens beslut 
Utbildningsnämnden godkänner föredragningslistan med följande ändringar:  
 
”Utbildningsnämndens årshjul 2025” läggs till som ärende 12.  
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UN § 37  Dnr 2025/60 
Informationer 2025 

 
Utbildningsnämndens beslut 
Informationen läggs till handlingarna. 
 
 
Sammanfattning av ärendet 
Utbildningschefen informerar om:  
 

• Process Ödeborg 
- Process och tidplan 
- Analyser och förhandlingar 
- Målet är att detta skall vara redo för beslut i utbildningsnämnd 

2025-05-27 (enhetsindelning) 
• Samverkan bästa skola 

- Avslut uppstartsdagen i januari 2026 med all personal 
• Elevhälsa 

- Upphandling med skolpsykolog klar tillsammans med 
Bengtsfors, Dals-Ed och Mellerud 

- Skolläkare – upphandlad tillsammans med Dals-Ed och Mellerud 
• Arbetsmiljöverket 

- En grupp är utsedd för besvarande av föreläggandet 
• Kompensation fristående enheter – underskott 

- 2022 – tidigare beslut överklagades – domstolen upphävde 
beslutet – nytt beslut under framtagande 

- 2024 – beslut under framtagande 
• Pågående tillsyn på 3 enheter i kommunen – fristående förskolor och 

fristående pedagogisk omsorg 
 
Vidare visar utbildningschefen en PowerPoint om ”Vad som kännetecknar 
en framgångsrik verksamhet”. 
 

• Tydligt och engagerat ledarskap 
• Trygg och inkluderande lärmiljö 
• Hög undervisningskvalitet 
• Kontinuerlig uppföljning och systematiskt kvalitetsarbete 

 
Skolsociala teamet i Färgelanda kommun informerar om:  
 

• Uppdraget 
• Ärenden 
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• Målgrupp - Förskoleklass-årskurs 9 
• Orsaker 
• Åtgärder 
• Resultat 
• Förebyggande insatser 

 
 
 
Rektor Valboskolan 7–9 informerar om: 
 
En trivsel- och trygghetsenkät i årskurs 7–9 har gjorts och rektorn visar en 
samanställning över de svar som har inkommit. Man har även gjort analyser 
baserat på svaren som har gjorts på enkäten – analys delas in i två delar där 
eleverna får ge sitt perspektiv på vad de baserat svaren på och där rektorerna 
får ge sitt perspektiv på vad rektorerna tycker är en viktig pusselbit in 
trygghetsarbetet. 
 
Vidare informerar rektorn att man har 18 av 20 som är legitimerade lärare. 
Ämnen som saknar legitimerade lärare 2024–2025: tyska (60%) och 
engelska där legitimerad lärare kommer tillbaka 2025–2026. 
 
Nämndsekreterare informerar om:  
 
Ett nytt system som heter Troman politiker har implementerats och en 
visning av detta system visas där förtroendevalda kommer att rapportera in 
sina sammanträdestider på egen hand. 
 
Ordförande informerar om:  
 
Igår besökte presidiet i utbildningsnämnden Valboskolan 4–6 där man 
träffade rektorn för skolan. Man pratade om den flytt för mellanstadieelever 
som är på gång från Ödeborgs skola till Valboskolan. Vidare informerar 
ordförande om det besök presidiet gjorde på Höjdenskolan och att det finns 
stora arbetsmiljöproblem på skolan.   
 
Vidare informeras det om att det finns en budgetgrupp som skall ta fram en 
lokalförsörjningsplan där man kommer redovisa vilka lokaler man skall 
använda i fortsättningen och sen är det utbildningsnämndens ansvar att 
fördela elever på de enheter som skall finnas kvar.  
 
Rektor på vuxenutbildningen informerar om bland annat:  
 

• Remissvaret avseende ansökan Edukatus Alliance AB 
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• Remissvaret avseende ansökan Naturbruk Väst AB 
• Info innan beslut om Körkortsbidrag och att detta är ett sätt att få fler 

sökande till Vård- och omsorgsprogrammet 
• Samverkansavtal för anpassad gymnasieskola för Västra Fyrbodal 
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UN § 38  Dnr 2025/8 
Meddelanden 2025 

 
Utbildningsnämndens beslut 
Redovisade meddelande rapporteras och läggs till handlingarna. 
 
Beslutsunderlag 
Meddelande 2025-03-08 - 2025-04-11 
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UN § 39  Dnr 2025/10 
Återrapportering av delegationsbeslut 2025 

 
Utbildningsnämndens beslut 
Delagationsanmälningar rapporteras och läggs till handlingarna. 
 
Beslutsunderlag 
Delegationsanmälan april 
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UN § 40  Dnr 2025/63 
Remissvar avseende ansökan Naturbruk Väst AB 

 
Utbildningsnämndens beslut 
Utbildningsnämnden beslutar att ställa sig bakom ansökan från Naturbruk 
Väst AB om att utöka utbildningsplatserna med naturbruk med inriktning 
skogsbruk.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Naturbruk Väst AB har ansökt till Skolinspektionen om tillstånd för att 
utöka utbildningsplatserna på Nuntorpsgymnasiet med sex gymnasieplatser 
med inriktning skogsbruk. Fullt utbyggs ska skolan erbjuda 15 
gymnasieplatser och detta beräknas då vara genomfört till läsåret 
2028/2029. 
 
Ärendebeskrivning 
Naturbruk Väst AB bedriver Dingle och Nuntorps naturbruksgymnasium. 
Dessa skolor uppstod när Västra Götalandsregionen beslöt att avveckla sina 
skolor i Dingle och Nuntorp. 
 
Naturbruk Väst AB vill nu utöka sin verksamhet på Nuntorps 
naturbruksgymnasium med inriktning Naturbruk mot skogsbruk. Skolan 
kommer att starta med sex gymnasieplatser för att ha 15 gymnasieplatser när 
inriktningen är fullt utbyggd.  
 
Det är positivt för Färgelanda kommun och Dalsland att få tillgång till 
denna typ av utbildning då det finns behov av utbildad personal inom 
skogsbruk.  
 
Västra Götalandsregionen bedriver utbildning naturbruk med inriktning 
skogsbruk i Svenljunga vilket ligger relativt långt bort för elever från 
Färgelanda och blir då inget utbildningsalternativ. 
 
Det kan även bli en samarbetspartner till de kommunala 
vuxenutbildningarna i Dalsland då utbildad personal efterfrågas.  

 
Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse daterad 2025-04-16 
Ansökan - Naturbruk Väst AB dnr SI 2025-1221 
 
Sändlista 
Utbildningschef 
Rektor Vuxenutbildningen 
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Skolinspektionen 
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UN § 41  Dnr 2025/62 
Remissvar avseende ansökan Edukatus alliance AB 

 
Utbildningsnämndens beslut 
Utbildningsnämnden beslutar att ställa sig bakom Edukatus Alliance AB 
ansökan att ta över som huvudman för Lärlingsgymnasiet i Munkedal 
(Yrkesgymnasiet Munkedal). 
 
Sammanfattning av ärendet 
Edukatus Alliance AB har ansökt till Skolinspektionen om övertagande av 
Lärlingsgymnasiet Munkedal, det vill säga att utbildningen får en ny 
huvudman.  
 
Ärendebeskrivning 
Edukatus Alliance AB ansöker om att ta över som huvudman för 
Lärlingsgymnasiet i Munkedal (Yrkesgymnasiet Munkedal) med 
organisationsnummer 556762-8176 och att verksamheten ska ingå i 
Edukatus Alliance AB. 
 
Förändringen är inget som påverkar verksamheten i Munkedal utan är av 
juridiska skäl för att få skolan att ingå i koncernen Edukatus och ha samma 
huvudman Edukatus. Skolan har godkännande enligt dnr: 37-2010:2920 
 
Tidigare ägdes skolan av Thorengruppen AB men övergick i Edukatus 
Alliance AB ägo i november 2024. 
 
Skolan är fullt uppbyggd och elevantalet kommer inte att påverkas med 
tanke på dimensionering av gymnasieplatser. Skolan bedrivs i form av 
lärlingsutbildningar och endast ett fåtal av Färgelanda gymnasieungdomar 
har valt denna skola. 

 
Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse daterad 2025-04-16 
Ansökan Edukatus Alliance AB 
 
Sändlista 
Utbildningschef 
Rektor vuxenutbildningen 
Skolinspektionen 
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UN § 42  Dnr 2025/3 
Kvartalsrapport Q1 2025 

 
Utbildningsnämndens beslut 
Utbildningsnämnden beslutar att godkänna kvartalsrapport Q1 för 2025, 
men uppdrar till sektorchef att vidta åtgärder för att nå en budget i balans. 
Åtgärderna och utfall ska rapporteras löpande till utbildningsnämnden. De 
åtgärder som kräver beslut av utbildningsnämnden ska beredas på sedvanligt 
sätt.   
 
Rapporten lämnas vidare till kommunstyrelsen.   
 
Ärendets beredning 
Genomgång vid presidiemöte 2025-04-15 
Information FÖSAM 2025-04-24 
 
Sammanfattning av ärendet 
Enligt gällande rutiner ska kvartalsrapport för perioden januari – mars 
sammanställas. Detta har skett och rapporten återfinns i bilaga 1. Av denna 
framgår att periodens utfall avviker mot budget med – 3 219 tkr.  
 
Prognosen för helåret visar på ett underskott på -14 430 tkr. Orsaken till 
detta är främst minskad tilldelning på 11 miljoner kronor som skedde till år 
2024. Verksamheten har sedan dess inte kunnat anpassas till de nya 
förutsättningarna. 
 
Arbete med framtagande av åtgärder för budget i balans pågår. Under 2025 
vidtas följande åtgärder för att minska underskottet:  
 

• Uppsägning av förskolemodul i Ödeborg – lämnas i september 
• Uppsägning av tjänster i förskola - verkställt 
• Avslut – visstidstjänster samt ej tillsätta tjänst när övrig personal kan 

nyttjas – pågår  
• Effektivisering fritidshem – utredning pågår  
• B-form där det är lämpligt och möjligt – utredning pågår 
• Avsluta tjänst inom modersmål på grund av bristande underlag - 

pågår 
• Effektivisera administrationen inklusive rutiner - pågår 

 
Enligt de beräkningar som görs innebär åtgärderna en besparing på ca 3 800 
tkr under 2025. Som framgår ovan är en del av åtgärderna redan verkställda, 
medan några kräver ytterligare utredning.   
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Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse daterad 2025-04-22 
 
Sändlista 
Rektorer 
Sektorekonom  
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UN § 43  Dnr 2024/145 
Svar avseende uppdrag att minska rektorsorganisationen 

 
Utbildningsnämndens beslut 
Utbildningsnämnden beslutar att uppdraget till utbildningschef att minska 
antalet rektorer får hanteras vidare inom ramen för övergripande 
organisationsbeslut samt i kommande budgetarbete. 
 
Ärendets beredning 
Presidiemöte 2025-02-11 
 
Sammanfattning av ärendet 
Utbildningsnämnden har gett utbildningschef i uppdrag att bereda förslag 
till förändring av rektorsorganisationen i syfte att minska kostnaderna.  
 
Ärendebeskrivning 
Beslut om skolstruktur och antal enheter är politiska beslut. Tillsättning av  
rektorer beslutats enligt delegationsordning av utbildningschef.  
 
Detaljbudget beslutas av utbildningsnämnden och i denna framgår hur 
mycket resurser som tilldelas respektive verksamhetsområde. Rektorer 
fördelas kostnadsmässigt på de verksamheter som de ansvarar för. Centrala 
övergripande kostnader ryms inom verksamhetsområdet 
Förvaltningsledning. Detaljbudgeten för 2025 är redan beslutad av 
utbildningsnämnden.  
 
Nämnden bedriver förskole- och skolverksamhet vid elva enheter. En rektor 
har ansvar för verksamhet, personal och ekonomi. En av rektorerna är 
ansvarig för Skolkontoret och de handläggare som arbetar där.  
 
Utbildningschef har ansvar för rektorernas arbetsmiljö. Utifrån den 
organisation som finns idag och det ansvar och den arbetsbelastning som 
varje rektor har ser inte utbildningschef möjlighet att göra någon förändring 
av rektorsorganisationen. För att detta ska vara möjligt krävs en större 
förändring av organisationen och en minskning av antalet enheter.  
 
Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse daterad 2025-02-07 
 
Sändlista 
Rektorer 
Sektorekonom 
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UN § 44  Dnr 2025/83 
Beslut om samverkansavtal - anpassad gymnasieskola Västra Fyrbodal 

 
Utbildningsnämndens beslut 
Utbildningsnämnden beslutar att ställa sig bakom att ingå ett primärt 
samverkansavtal gällande anpassad gymnasieskola för läsåren 2025/2026 - 
2029/2030.  
 
Utbildningsnämnden ger utbildningschefen i uppdrag att efter godkännande 
underteckna Primärt samverkansavtal beträffande anpassad gymnasieskola 
2025/2026 – 2029/2030.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Färgelanda kommun köper platser inom anpassad gymnasieskola. Det finns 
ett samverkansområde där åtta kommuner inom Fyrbodal ingår och detta 
benämns Västra Fyrbodal. Samverkansområdets uppdrag är bland annat att 
dimensionera och planera utbildningar för eleverna.  
 
Förslag på ett primärt samverkansavtal har tagits fram. Det är en viktig 
parameter för att säkerställa en god kvalitet i utbildningen för såväl 
gymnasieskolan som den anpassade gymnasieskolan.  
 
Det är inget lagkrav på att den anpassade gymnasieskolan ska ingå i ett 
samverkansområde, men det nu föreslagna avtalet innebär att kommunerna 
gemensamt påverkar, planerar och dimensionerar och kan på så sätt 
gemensamt säkerställa att det finns tillräckligt med platser och att 
utbildningarna utgår från såväl målgruppens önskemål som efterfrågan på 
arbetsmarknaden.  
 
Det tidigare samverkansavtalet för gymnasiesärskolan (fritt sök) inom 
Fyrbodal från och med 2019-01-01 upphör att gälla i samband med att 
primärt samverkansavtal gällande anpassad gymnasieskola för läsåren 
2025/2026 - 2029/2030 godkänns. 
 
Ärendebeskrivning 
Inom Fyrbodal upprättades ett samverkansavtal för gymnasiesärskola (Fritt 
sök) som gällde från och med 2019-01-01. I december 2022 valde 
Uddevalla kommun att säga upp avtalet och i januari 2024 beslöt 
Kunskapsförbundet väst att säga upp avtalet. Det har då bedömts av övriga 
avtalsparter att det fria söket faller då inte alla parter längre är med.  
 
De åtta kommunerna (Färgelanda, Lysekil, Munkedal, Orust, Sotenäs, 
Strömstad, Tanum och Uddevalla) inom samverkansområdet ”Västra 

16S
ig

na
tu

re
 re

fe
re

nc
e:

 9
8e

e6
2f

5-
13

82
-4

b4
4-

81
a9

-e
6a

33
ee

18
3f

7



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
2025-04-29 

  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
2025-04-29 

  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
2025-04-29 

  

 
 
Utbildningsnämnden 

 

Justering   Utdragsbestyrkande 

 

Fyrbodal” ingick under vintern 2023/2024 avtal om att utgöra ett primärt 
samverkansområde avseende gymnasieskolan. Lagändringen som innebär 
att kommuner måste ingå i ett primärt samverkansområde ställer endast krav 
på att dimensionering och planering om utbildning i gymnasieskolan ska 
ingå i samverkan. Det finns således inget lagkrav på att kommunerna måste 
ingå samverkansavtal gällande den anpassade gymnasieskolan.  
 
Under 2024 har diskussionerna mellan representanterna som ingår i 
samverkanskommunerna i Västra Fyrbodal tydligt visat på ett intresse och 
en vilja att anpassad gymnasieskola ska ingå i samma primära 
samverkansområde som gymnasieskolan. Att tillsammans samverka, 
planera, dimensionera och erbjuda utbildning även inom anpassad 
gymnasieskola är en viktig parameter i att erbjuda utbildning av god kvalité 
för samverkansområdets unga i syfte att ytterligare förbättra 
kompetensförsörjningen i området.  
 
Det nu föreslagna samverkansavtalet är i huvudsak likalydande som avtalet 
avseende primära samverkansavtalet avseende gymnasieskolan. Intentionen 
är att det inte ska vara någon reell skillnad mellan dessa avtal utan att lika 
omständigheter och omfattning ska gälla för dem båda och att de hanteras 
som en helhet tillsammans. 
 
Samverkansavtal för gymnasiesärskolan (fritt sök) inom Fyrbodal gällande 
från och med 2019-01-01 upphör att gälla i samband med att primärt 
samverkansavtal gällande anpassad gymnasieskola för läsåren 2025/2026 - 
2029/2030 godkänns. 

 
Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse daterad 2025-04-16 
Primärt samverkansavtal gällande anpassad gymnasieskola mellan 
kommunerna 
 
Sändlista 
Utbildningschef 
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UN § 45  Dnr 2025/84 
Beslut om införande av körkortsbidrag för elever inom Vård- och 
omsorgsprogrammet 

 
Utbildningsnämndens beslut 
Utbildningsnämnden beslutar att bordlägga ärendet till junis sammanträde. 
 
Yrkande 
Ordförande yrkar att bordlägga ärendet till junis sammanträde. 
 
Propositionsordning 
Ordföranden ställer proposition på eget yrkande och finner att 
utbildningsnämnden bifaller detta. 
 
Sammanfattning av ärendet 
För att öka attraktiviteten för vård- och omsorgsprogrammet införs ett 
körkortsbidrag på 4 000 kronor. 
 
Ärendebeskrivning 
Andelen sökande till vård- och omsorgsutbildning inom gymnasiet har 
minskat inom samverkansområdet samt nationellt under flera år. Inför 
höstterminen 2025 ses inget trendbrott. 
 
Efterfrågan på arbetskraft är mycket hög över de kommande åren. 
Dimensioneringsunderlagen från Skolverket pekar tydligt på att antalet 
sökande till vård- och omsorgsprogrammet behöver öka. 
 
Den grundläggande problematiken är ungdomars bristande intresse att söka 
utbildningen. Det finns betydligt fler platser än sökande. För att vända 
trenden behöver flera insatser göras för att stärka information till ungdomar 
om utbildningens möjligheter. Insatser behöver också genomföras för att 
öka utbildningens attraktivitet. 
 
Förslag har tagits fram från utförare att införa ett körkortsbidrag inom 
programmet. Vid anställning efter avslutad utbildning är körkort ofta en 
viktig del för att kunna arbeta, exempelvis inom hemvården. 
 
Ett körkortsbidrag kommer att öka ungdomars möjlighet att påbörja 
körkortsutbildning under gymnasietiden. Det är också en signal om att det 
satsas lite extra på den som väljer att utbilda dig inom vården. Införandet 
sker från och med höstterminen 2025. 
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Förslaget är att elever i årskurs 2 har från och med vårterminens början 
möjlighet att få en kontant ersättning till körkort på 4000 SEK. Kvitton från 
körskolan ska bifogas. 
 
Krav för att få ersättning för del i körkort regleras i bestämmelser som 
bestäms på programråd inom respektive skola. Grunden är att eleven skall 
bedömas klara sin utbildning. 

 
Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse daterad 2025-04-16 
 
Sändlista 
Rektor Vuxenutbildningen 
Utbildningschef 

19S
ig

na
tu

re
 re

fe
re

nc
e:

 9
8e

e6
2f

5-
13

82
-4

b4
4-

81
a9

-e
6a

33
ee

18
3f

7



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
2025-04-29 

  

 

 
 
Utbildningsnämnden 

 

Justering   Utdragsbestyrkande 

 

UN § 46  Dnr 2025/85 
Utbildningsnämndens yttrande avseende revisionsberättelsen 2024 

 
Utbildningsnämndens beslut 
Utbildningsnämnden beslutar att avge yttrande avseende 
revisionsberättelsen 2024 i enlighet med tjänsteskrivelse daterad 2025-04-23 
och av vilken sammanfattningsvis framgår att utifrån gällande lagstiftning i 
kommunallagen, utfall och resultat har utbildningsnämnden förståelse för att 
en anmärkning ges.  
 
Samtidigt vill utbildningsnämnden påtala att förutsättningarna att hålla 
budgeten inte funnits under 2024. Uppsatta resultat och mål har till viss del 
uppnåtts, men de behöver ses över i sin helhet för att avgöra vilken nivå och 
jämförelser som ska göras vid bedömningen om de uppnåtts.  
 
Yrkande 
Hans-Göran Palmqvist (M) och ordförande yrkar bifall på liggande förslag. 
 
Propositionsordning 
Ordförande ställer proposition på om utbildningsnämnden ställer sig bakom 
beslutsförslaget med flera bifall och finner att utbildningsnämnden bifaller 
detta. 
.  
Ärendets beredning 
Presidiemöte 2025-04-28 
 
Sammanfattning av ärendet 
Revisionen har lämnat revisionsberättelse för 2024 och lämnar en 
anmärkning till utbildningsnämnden. Kommunfullmäktiges presidium begär 
att nämnden yttrar sig och lämnar förklaring över revisorernas anmärkning. 
 
 
Ärendebeskrivning 
Revisionen har lämnat revisionsberättelse för 2024 och lämnar en 
anmärkning till utbildningsnämnden.  
 
Kommunfullmäktiges presidium begär att nämnden yttrar sig och lämnar 
förklaring över revisorernas anmärkning för  

• brister i styrning och intern kontroll av verksamhet 
• brister i styrning och intern kontroll av ekonomi samt för  
• bristande måluppfyllelse, ekonomi och verksamhet  
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Lagstiftning  
Enligt 12 kap. 12 § kommunallagen (nedan KL) ska revisorerna varje år till 
fullmäktige lämna en berättelse med redogörelse för resultatet av den 
revision som avser verksamheten under det föregående budgetåret. 
 
Enligt 12 kap. 13 § KL får anmärkningar riktas mot nämnder och de 
enskilda förtroendevalda i sådana organ. Anledningen till anmärkningen ska 
anges i revisionsberättelsen.  
 
Enligt 5 kap. 32 § KL ska fullmäktige från berörd nämnd hämta in 
förklaring över anmärkning som framställts i revisionsberättelsen. 
 
Utbildningsnämndens förklaring 
Utbildningsnämnden har tagit del av revisionens bedömning om att 
nämnden bör tilldelas en anmärkning med anledning av bristande 
budgetföljsamhet och brister i verksamhetens kvalitet. 
 
Nämnden delar revisionens uppfattning om att både ekonomisk hållbarhet 
och hög kvalitet i utbildningen är grundläggande. Samtidigt vill nämnden 
framhålla att den ekonomiska situationen i kommunen och de strukturella 
förutsättningarna för att bedriva verksamheten enligt de krav som ställs i 
skollagen, barnkonventionen och övriga styrdokument, är mycket 
utmanande. En omfattande omställningsprocess krävs, men förändringen 
behöver ske över tid för att kunna genomföras. 
 
Budgetföljsamhet 
I en kommun beslutas en budget per kalenderår. Skolans verksamhet är 
däremot indelad i läsår som sträcker sig över två olika år. Planeringen inför 
läsårsstart i augusti sker under våren och då planeras bemanning och 
organisation utifrån barn- och elevtal och behov. 
 
2023 var utbildningsnämndens resultat + 9 tkr. Det innebär att för 2023 hade 
nämnden täckning för sina kostnader.  
 
Kommunfullmäktige fastställde budgeten för 2024 den 29 november 2023, 
vilket resulterade i en minskning av nämndens budget med 13 miljoner 
kronor.  
 
Den normala beslutsprocessen innebär att budgeten för kommande år 
beslutas i juni så att verksamheterna hinner arbeta med förutsättningarna 
och besluta om en detaljbudget per verksamhet. Vid en minskad tilldelning 
måste anpassningar av verksamheterna göras utifrån 
budgetförutsättningarna.  
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2024 inleddes med samma organisation som funnits under hösten 2023 
eftersom läsåret redan pågick.  
 
Under våren 2024 inleddes arbete med att se över vilka tidsbegränsade 
anställningar som kunde avslutas vid sommarlovet. Höjdens förskola 
stängdes delvis i januari på grund av brister i lokalen och helt under hösten 
när Kyrkvägens förskola öppnades.  
 
Process påbörjades under hösten 2024 för att minska antalet anställda inom 
förskolan på grund av minskat antal barn.  Denna process är nu avslutad och 
10,5 tjänster berördes.  
 
Musikskolan har avvecklats tills vidare och förskolemodulen i Ödeborg är 
uppsagd nu under 2025 med avslut i september 2025.  
 
Att under ett år genomföra sparåtgärder i den omfattningen som krävs för ett 
positivt resultat är orimligt och mycket svårt eftersom verksamheten då är 
inne i ett pågående läsår och det är stora svårigheter att göra omställningar 
som kan verkställas och får genomslag direkt.  
 
På fråga fick nämnden dessutom beskedet att verksamheten har tre år 
(2024–2026) på sig att få budget i balans. Nämnden har även framställt 
äskanden till Kommunfullmäktige om extra resurser under pågående 
verksamhetsår, men inte fått gehör för detta.  
 
En avgörande orsak till svårigheterna är kommunens organisation med ett 
stort antal små enheter och med ett lågt elevunderlag på flera enheter. Detta 
leder till bristande stordriftsfördelar, svårigheter att bemanna med rätt 
kompetens samt begränsade möjligheter till omfördelning av resurser. Att 
säkerställa likvärdighet, tillgång till elevhälsa, specialpedagogiskt stöd och 
undervisning av behöriga lärare i alla ämnen blir därför svårt – trots 
nämndens prioriteringar och ansträngningar. 
 
Skollagen ställer tydliga krav på att alla elever ska ges en likvärdig 
utbildning av hög kvalitet, vilket utbildningsnämnden står bakom fullt ut. 
Nämnden har dock återkommande påtalat att det finns ett glapp mellan 
uppdraget och de faktiska resurserna, vilket påverkar både kvalitet och 
ekonomi negativt. 
 
Att styra kräver samförstånd, lyhördhet och vilja att kompromissa. Olika 
förslag till åtgärder och initiativärenden har presenterats, men har lämnats 
utan vidare uppföljning. Dessa initiativ missuppfattades delvis vilket ledde 
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till bristande samarbete som negativt påverkade både styrningen och 
verksamheten. Det har rått oklarheter kring beslutsmandat och 
ansvarsfördelning för lokalerna. 
 
Lokalfrågorna och organisation har diskuterats vid ett flertal tillfällen i 
utbildningsnämnden men trots flera genomförda lokalutredningar har 
nämnden inte kunnat enas om ett gemensamt förslag om skolstruktur.    
 
Nämnden har hållit 5 sammanträden där månadsrapporter och prognoser 
redovisats, samt två sammanträden för kvartalsrapport och delårsrapport. 
Nämnden höll 8 ordinarie sammanträden under året, där ekonomin 
redovisades vid 7 av dem. Det förelåg flera förslag på åtgärder bland andra 
att föreslå kommunfullmäktige tillsätta en parlamentarisk beredning för en 
framtida skola.  Detta eftersom utbildningsnämnden inte äger frågan om 
skolbyggnader utan enbart hanterar skolenheternas verksamhet. 
 
Nämnden har i sina äskande påtalat svårigheterna med att bedriva en 
kvalitativ verksamhet med tilldelad budget eftersom organisationen med 
många små enheter är kostnadsdrivande. Tillskott har givits, men dessa är 
inte tillräckliga eftersom kostnadsökningarna är större än tilldelad ram och 
en stor del av tillskottet är kompensation för tillkommande lokalhyror.  
 
Förvaltningen har nu fått i uppdrag att bereda nämndens beslut om att flytta 
mellanstadiet från Ödeborg till Valbo. Detta är ett första led i omställningen 
att skapa mer resurseffektiva enheter.  
 
Uppdrag har även givits om att se över resursfördelningsmodellen i syfte att 
skapa likvärdighet samt fördela resurser utifrån behov.  
 
Ledning och rektorer arbetar också med stödstrukturer och 
organisationsfrågor såsom exempelvis undervisning i B-form där elever från 
två årskurser går i samma klass.  
 
Vad gäller ekonomisk uppföljning har nämnden påtalat för utbildningschef 
att redovisningarna behöver fördjupas för att ge ett bättre underlag för 
analys och åtgärder. Kostnader som behöver analyseras djupare är 
exempelvis personalkostnader, undervisningsmaterial, skolskjutskostnader, 
lokalvård, måltider m.m. Detta kommer att ske. 
 
Internkontrollplan har beslutats och redovisats och ny plan för 2025 har 
antagits. Denna har dock inte innehållit någon punkt om en budget i balans. 
Denna punkt kommer att läggas till utifrån ett övergripande beslut av 
kommunstyrelsen.   
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Resultat och måluppfyllelse  
När det gäller behörighet till gymnasiets yrkesprogram var målet 85%. 
Resultatet blev 80%. I och med att elevkullarna är små får varje elev stor 
påverkan. 5% motsvarar 4 elever.  
 
Nationella prov visade en tydlig förbättring i alla ämnen jämfört med 
tidigare år. Meritvärdet för avgångsklasserna var 214, vilket är 
konkurrenskraftigt inom Fyrbodal.  
 
Av eleverna i årskurs 9 nådde 72% av eleverna betygskriterierna i alla 
ämnen, jämfört med rikets snitt på 72,4%. Resultatet var tredje bäst i 
Fyrbodal.  
 
Samverkan för bästa skola (SBS) är ett projekt i samarbete med Skolverket 
för skolorna i Ödeborg och Högsäter. Syftet är att utveckla pedagogiken för 
att öka kvaliteten och måluppfyllelsen samt förbättra skolresultaten. Detta är 
ett treårigt projekt under åren 2023-2025. 
 
De nationella proven som genomförs i årskurs 3 och 6 har inte motsvarat 
målen, men jämfört med tidigare resultat finns en tydlig förbättring.  
 
Utifrån måluppfyllelse och resultat krävs en fördjupad diskussion om vilka 
mål som ska sättas upp. De behöver ses över och eventuellt istället kopplas 
till resultaten i riket samt jämförbara kommuner för att se att kommunen 
följer samma trend och utveckling som övriga kommuner.   
 
Sammanfattning 
Utbildningsnämnden har tagit del av revisionens synpunkter. Nämnden vill 
påtala behovet av en kommunövergripande diskussion kring skolstruktur, 
resursfördelning och långsiktiga förutsättningar för att uppnå skollagens 
krav och kommunens egna mål.  
 
 

 
Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse daterad 2025-04-23 
Begäran från Kommunfullmäktiges presidium  
Revisionsberättelse 2024  
 
Sändlista 
Kommunfullmäktige 
Sektorekonom 
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Rektorer  
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UN § 47  Dnr 2025/36 
Utbildningsnämndens årshjul 2025 

 
Utbildningsnämndens beslut 
Utbildningsnämnden beslutar att lägga till en punkt i årshjulet gällande 
redovisning av det systematiska kvalitetsarbetet. Redovisning skall ske 
kvartalsvis. 
 
Yrkande 
Ordförande yrkar att en redovisning av det systematiska kvalitetsarbetet 
skall läggas till som punkt i årshjulet och att redovisning av detta sker 
kvartalsvis. 
 
Propositionsordning 
Ordföranden ställer proposition på sitt eget yrkande och finner att 
utbildningsnämnden bifaller detta. 
 
Beslutsunderlag 
Utbildningsnämndens årshjul 2025 
 
Sändlista 
utbildningschef 
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